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RRM.0002.61.2023 

 

Protokół  

LXI Sesji Rady Miejskiej we Wschowie  

z dnia 25 stycznia 2024 

 
Obrady rozpoczęto 25 stycznia 2024 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 12:04 
tego samego dnia. 

 
W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 

 
Obecni: 
1. Franciszek Baśczyn 

2. Sabina Brambor 
3. Władysław Brzechwa 

4. Piotr Buczek 
5. Miłosz Czopek 

6. Michał Drobnik 
7. Przemysław Gliński 
8. Ryszard Grys 

9. Hanna Knaflewska-Walkowiak 
10. Krzysztof Kola 

11. Jacek Kowalczyk 
12. Stefan Maćkowiak 
13. Agnieszka Nachaj 

14. Katarzyna Owoc-Kochańska 
15. Jolanta Pawłowska 

16. Tadeusz Sobczuk 
17. Emanuela Stanek-Juśkiewicz 
18. Elwira Świątek 

19. Wiesław Widera 
20. Piotr Wieland 

21. Wioletta Zarzycka 
 
Goście: 

Zastępca Burmistrza Marek Kraśny 
Skarbnik Miasta i Gminy Wschowa Justyna Staszak 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie Monika Domeracka 
Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Dorota Bernacka - Wołek 

Radca Prawny mec. Piotr Ziółkowski 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM otwarła obrady LXI Sesji Rady Miejskiej we Wschowie, 

powitała wszystkich obecnych Radnych, pracowników urzędu i gości  
i poprosiła o sprawdzenie kworum. 
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Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  
 

Wyniki głosowania 
OBECNY: 21, NIEOBECNY: 0 
 

Wyniki imienne: 
OBECNY (21) 

Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Miłosz 
Czopek, Michał Drobnik, Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-
Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka 

Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, 
Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, Piotr Wieland, 

Wioletta Zarzycka 
 
Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak poinformowała,  

że posiedzenie jest nagrywane i w przypadku nagrywania posiedzenia własnym 
sprzętem rejestrującym dźwięk i wizję nagrywający ponosi odpowiedzialność za 

ewentualne rozpowszechnienie tego nagrania. 
 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
 
W dyskusji wzięli udział: 

- Piotr Buczek 
Radny zgłosił wniosek formalny o wycofanie z porządku obrad punktu nr 17  

w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie statutu Gminy Wschowa”. 
Radny zaapelował o zwołanie posiedzenia Rady Miejskiej i przedyskutowania 
statutu tudzież możliwość procedowania statutu w nowej kadencji. 

 
Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek formalny Radnego Piotra Buczka o wycofanie z porządku obrad punktu 
nr 17 w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie statutu Gminy Wschowa”.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 

Franciszek Baśczyn, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Michał 
Drobnik, Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, 

Stefan Maćkowiak, Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta Pawłowska, Emanuela 
Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, Piotr Wieland, Wioletta 
Zarzycka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Sabina Brambor, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Agnieszka Nachaj, Tadeusz 

Sobczuk 
 
3. Przyjęcie protokołu LX Sesji Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak poinformowała o podpisaniu 
protokołu, który jest dostępny do wglądu w Biurze Rady. 
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4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Wschowa  

w okresie międzysesyjnym. 
Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak poinformowała, że Radni 

otrzymali sprawozdanie. 
 
5. Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej we Wschowie w roku 

2023. 
Nie podjęto dyskusji. 

 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności 
stałych komisji Rady Miejskiej za 2023 rok. (druk 585) 

 
W dyskusji wzięli udział: 

- Przemysław Gliński 
W opinii Radnego sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej nie powinno 
zostać przyjęte z uwagi na brak protokołów pokontrolnych.  

Radny przypomniał, że wnioskował o rozszerzenie sprawozdań z działalności 
Komisji Budżetu i Komisji Rolnictwa o informacje dot. stanu realizacji wniosków 

zgłaszanych przez Radnych. W opinii Radnego sprawozdania są przygotowane źle 
i nie powinny zostać przyjęte. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna przedstawiła swoje stanowisko na temat sprawozdania z działalności 
Komisji Budżetu, podkreślając że nie głosowano składanych wniosków i nie 

realizowano zapytań dotyczących budżetu. 
- Tadeusz Sobczuk 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego odniósł się do wypowiedzi 
Radnych. 
Z uwagi na problemy techniczne Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – 

Walkowiak ogłosiła 5 minut przerwy w obradach. (godz. 10:20 – 10:25) 
- Przemysław Gliński (Ad Vocem) 

Radny powiedział, że w sprawozdaniu należałoby dopisać krótką informację  
o realizacji wniosków i dodał że tych informacji nie ma w protokołach jak mówił 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Sobczuk. 

 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności stałych komisji 
Rady Miejskiej za 2023 rok. (druk 585).  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 

Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, 
Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, 

Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Tadeusz Sobczuk, Piotr Wieland, Wioletta 
Zarzycka 
PRZECIW (4) 

Miłosz Czopek, Przemysław Gliński, Katarzyna Owoc-Kochańska, Emanuela 
Stanek-Juśkiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Piotr Buczek, Jolanta Pawłowska, Elwira Świątek, Wiesław Widera 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 

doraźnej komisji Rady Miejskiej za 2023 rok. (druk 586) 
 

Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak powiedziała, że z uwagi  
na krótki czas posiedzenia, członkowie Komisji zdecydowali, że diety przekażą  
na cele społeczne. 

 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności doraźnej 
komisji Rady Miejskiej za 2023 rok. (druk 586).  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 

Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Miłosz Czopek, 
Michał Drobnik, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, 

Jacek Kowalczyk, Agnieszka Nachaj, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Elwira 
Świątek, Wioletta Zarzycka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 
Piotr Buczek, Przemysław Gliński, Stefan Maćkowiak, Katarzyna Owoc-
Kochańska, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Wiesław Widera, Piotr Wieland 

 
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej 
we Wschowie na 2024 rok. (druk 587) 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej we 

Wschowie na 2024 rok. (druk 587).  
 
Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Miłosz 

Czopek, Michał Drobnik, Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-
Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka 

Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, 
Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, Piotr Wieland, 
Wioletta Zarzycka 

 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych 
komisji Rady Miejskiej na 2024 rok. (druk 588) 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady 

Miejskiej na 2024 rok. (druk 588).  
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Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Miłosz 

Czopek, Michał Drobnik, Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-
Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka 

Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, 
Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, Piotr Wieland, 
Wioletta Zarzycka 

 
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej Miasta  
i Gminy Wschowa na 2024 rok. (druk 583) 
 

Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak poinformowała, że do 
projektu została zgłoszona autopoprawka.  

 
W dyskusji wzięli udział: 

- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 
opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna zawnioskowała o zmodyfikowanie budżetu w dziale dotyczącym 

wynagrodzeń pracowników Urzędu; przesunięcie środków na organizacje 
pozarządowe i konkurs dotyczący działu turystyka z 5 na 20 tys. zł; zwiększenie 
środków na oświatę i wychowanie z 15 na 30 tys. zł.; zwiększenie środków  

na pozostałe działania w zakresie polityki społecznej z 20 na 40 tys. zł  
i dofinasowanie kultury z 60 na 100 tys. zł. 

- Piotr Wieland 
Radny zapytał o zwiększenie dotacji celowej dla Niepublicznego Żłobka „Złota 
Rybka u Dula” o dziewięć tys. zł. 

Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska wyjaśniła,  
że zwiększenie dotacji następuje z uwagi na zwiększenie liczby dzieci. 

- Piotr Wieland (Ad Vocem) 
Radny zapytał czy pozostałe żłobki mogą się również zwrócić o zwiększenie 
dotacji. 

Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska powtórzyła,  
że zwiększenie dotacji wynika ze zwiększenia liczby miejsc objętych opieką. 

Radca Prawny mec. Piotr Ziółkowski wyjaśnił, że zaproponowane przez Radną 
Katarzynę Owoc – Kochańską przesunięcia środków powinny zostać 
przedstawione w formie projektu uchwały. Z uwagi na powyższe wniosek Radnej 

pozostał bez rozpatrzenia. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej Miasta  
i Gminy Wschowa na 2024 rok. (druk 583).  

 
Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (12) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Michał 

Drobnik, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek 
Kowalczyk, Agnieszka Nachaj, Tadeusz Sobczuk, Wioletta Zarzycka 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (9) 

Miłosz Czopek, Przemysław Gliński, Stefan Maćkowiak, Katarzyna Owoc-
Kochańska, Jolanta Pawłowska, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, 

Wiesław Widera, Piotr Wieland 
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/263/17 Rady  

Miejskiej we Wschowie z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie nadania 
Statutu dla Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie (druk 584) 

 
W dyskusji wzięli udział: 
- Franciszek Baśczyn 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych 
przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/263/17 Rady Miejskiej we 
Wschowie z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie nadania Statutu dla Ośrodka 
Pomocy Społecznej we Wschowie (druk 584).  

 
Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 

ZA (21) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Miłosz 

Czopek, Michał Drobnik, Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-
Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka 
Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, 

Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, Piotr Wieland, 
Wioletta Zarzycka 

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji (druk 589) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Michał Drobnik 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji powiedział, że Komisja 
rekomenduje zasadność petycji i poddaje ją do rozpatrzenia Radzie Miejskiej. 
- Piotr Wieland 

Radny zwrócił uwagę, że kwota dotacji celowej nie była zmieniana od 2015 roku  
i dodał, że zwiększenie dotacji celowej pozwoli zatrzymać wzrost opłat za żłobek, 

co umożliwi młodym rodzicom powrót na rynek pracy.  
Radny wnioskował o zwiększenie dotacji. 
- Przemysław Gliński 

Radny zwrócił uwagę, że petycja mogła zostać rozpatrzona w październiku,  
co pozwoliłoby na ujęcie środków w budżecie i ich uruchomienie z dniem  

1 stycznia 2024 r. 
 



7 

 

- Hanna Knaflewska – Walkowiak  

Przewodnicząca RM dodała, że powrót młodych rodziców do pracy jest konieczny 
i żłobki muszą funkcjonować.  

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji (druk 589).  

 
Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 

ZA (21) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Miłosz 

Czopek, Michał Drobnik, Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-
Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka 
Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, 

Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, Piotr Wieland, 
Wioletta Zarzycka 

 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rodzajów, warunków oraz 
sposobu przyznawania świadczeń pomocy zdrowotnej nauczycielom 
jednostek oświatowych prowadzonych przez Gminę Wschowa (druk 

590) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Franciszek Baśczyn 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia rodzajów, warunków oraz sposobu 
przyznawania świadczeń pomocy zdrowotnej nauczycielom jednostek 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Wschowa (druk 590).  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 

Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Miłosz 
Czopek, Michał Drobnik, Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-
Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka 

Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, 
Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, Piotr Wieland, 

Wioletta Zarzycka 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały nr XIV/133/11 Rady 

Miejskiej we Wschowie z dnia 27 października 2011 roku w sprawie 
zasad udzielania dotacji na usuwanie wyrobów zawierających azbest  

z terenu Gminy Wschowa (druk 591) 
 
W dyskusji wzięli udział: 

- Władysław Brzechwa 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna zapytała ile azbestu zostało na terenie gminy Wschowa i czy są jakieś 

analizy. 
Zastępca Burmistrza Marek Kraśny powiedział, że ilość azbestu jest 

inwentaryzowana, a składane wnioski są rozpatrywane na bieżąco, jak dotąd 
pozytywnie. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały nr XIV/133/11 Rady Miejskiej we 

Wschowie z dnia 27 października 2011 roku w sprawie zasad udzielania dotacji 
na usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Wschowa (druk 

591).  
 
Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Miłosz 

Czopek, Michał Drobnik, Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-
Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka 

Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, 
Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, Piotr Wieland, 
Wioletta Zarzycka 

 
 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 
najmu w trybie bezprzetargowym na czas nieoznaczony garaży 
stanowiących własność Gminy Wschowa na rzecz dotychczasowych 

najemców (druk 592) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Władysław Brzechwa 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu w trybie 
bezprzetargowym na czas nieoznaczony garaży stanowiących własność Gminy 

Wschowa na rzecz dotychczasowych najemców (druk 592).  
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Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Miłosz 

Czopek, Michał Drobnik, Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-
Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka 

Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, 
Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, Piotr Wieland, 
Wioletta Zarzycka 

 
 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/411/2022 
Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 24 listopada 2022r. w sprawie zasad 
udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków (druk 593) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Tadeusz Sobczuk 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 
opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
- Władysław Brzechwa 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 
przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

Zastępca Burmistrza Marek Kraśny wyjaśnił, że uchwale z 2022 roku 
wprowadzono zapisy dotyczące pozyskiwania środków z Polskiego Ładu,  
by w konsekwencji można było rozdysponować według uzyskanych dotacji 

konkretne środki m. in. na remonty dachów i ołtarzy w kościołach. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna zapytała o możliwość rozszerzenia katalogu ubiegających się o wsparcie  
o właścicieli nieruchomości ujętych w Gminnej Ewidencji Zabytków. 
- Przemysław Gliński 

Radny zasugerował zmianę zapisów dotyczących numeru załącznika. 
Zastępca Burmistrza Marek Kraśny prosił by nie zmieniać zapisów uchwały  

z uwagi na pozytywne opinie Ministerstwa Rolnictwa i Urzędu Ochrony 
Konkurencji i Konsumentów. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska (Ad Vocem) 

Radna powiedziała, że oczekuje na modyfikację zapisów uchwały w części 
dotyczącej katalogu wnioskodawców. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/411/2022 Rady Miejskiej 

we Wschowie z dnia 24 listopada 2022r. w sprawie zasad udzielania dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków (druk 593).  
 
Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (21) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Miłosz 

Czopek, Michał Drobnik, Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-
Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka 
Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, 

Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, Piotr Wieland, 
Wioletta Zarzycka 

 
 
17. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska-Walkowiak poinformowała,  
że interpelacje i zapytania składane pisemnie w Biurze Rady są niezwłocznie 

przekazywane Burmistrzowi. 
 
 

18. Wnioski i informacje. 
Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak poinformowała, że do dnia  

29 lutego należy dostarczyć do Biura Rady oświadczenia majątkowe. 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Piotr Buczek 
Radny zapytał gdzie Burmistrz składa zeznanie podatkowe PIT. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna powiedziała, że Burmistrz łamie Konstytucję i ustawy m. in. ustawę  

o dostępie do informacji publicznej nie dotrzymując ustawowych terminów 
odpowiedzi na zapytania.  
Radna poddała w wątpliwość prawidłowość konkursu na stanowisko kierownika 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Siedlnicy i poprosiła o wyjaśnienia. 
- Jolanta Pawłowska 

Radna przeczytała odpowiedź na interpelację w sprawie słupów ogłoszeniowych  
i przedstawiła swoje stanowisko w tej sprawie. Radna podkreśliła, że dużym 
problemem jest brak dostępności słupów dla mieszkańców i m. in. brak 

nekrologów.  
- Franciszek Baśczyn 

Radny wypowiedział się na temat pracy Komisji Statutowej i rozwiązań innych, 
również większych miast co do m. in. czasu wypowiedzi Radnych na sesjach. 
- Wioletta Zarzycka 

Radna odniosła się do wypowiedzi Radnej Jolanty Pawłowskiej odnośnie słupów 
ogłoszeniowych i dodała, że nekrologi wystarczy zgłosić do Spółki Komunalnej, 

by zostały wywieszone. 
- Miłosz Czopek 
Radny odniósł się do wypowiedzi Radnego Franciszka Baśczyna i podkreślił,  

że głównymi dyskutowanymi kwestiami była obywatelskość Wschowy, a nie 
długość wypowiedzi. Radny powiedział, że przedstawiony projekt nie jest 

projektem wypracowanym przez Komisję. 
- Franciszek Baśczyn 
Radny odniósł się do wypowiedzi Radnego Miłosza Czopka i dodał, że wniosek  

o odroczenie procedowania na statutem został zgłoszony już na Komisji Oświaty. 
- Piotr Buczek (Ad Vocem) 

Radny wypowiedział się na temat słuszności usunięcia zapisu o liczbie Radnych 
oraz na temat uregulowania czasu głosu polemicznego. 
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- Przemysław Gliński 

Radny odniósł się do dyskusji podjętej na Komisji Budżetu i zacytował wypowiedź 
Burmistrza Konrada Antkowiaka o 10 ha powierzchni Parku Wolsztyńskiego. 

Radny dodał, że powierzchnia zrewitalizowanego parku w Sławie to 45 hektarów. 
Radny przychylił się do wypowiedzi Radnej Jolanty Pawłowskiej odnośnie słupów 
ogłoszeniowych i dodał, że zabiera się mieszkańcom swobodę przekazywania 

różnego rodzaju informacji. Radny apelował o otwarcie słupów dla mieszkańców  
i możliwość korzystania z nich na dawnych zasadach. 

Radny zaapelował o równe traktowanie wszystkich Radnych w kontekście nie 
poinformowania Radnych opozycyjnych o fakcie otwarcia Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Siedlnicy. Radny dodał, że wszyscy Radni głosowali za tą 

inwestycją. 
- Wiesław Widera 

Radny zaapelował o zorganizowanie dowozów do Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Siedlnicy. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska (Ad Vocem) 

Radna wypowiedziała się na temat braku reakcji na łamanie prawa przez 
Burmistrza i jego pracowników. 

 
Przerwa techniczna - brak prądu (godz. 11:33 – 11:56) 

 
- Katarzyna Owoc-Kochańska (Ad Vocem) 
Radna powtórzyła wypowiedź na temat łamania Konstytucji przez Burmistrza  

i jego pracowników. Wypowiedziała się na temat dostępności słupów 
ogłoszeniowych i błędów w projekcie statutu. Radna powiedziała, że oczekuje 

obiecanej odpowiedzi na temat umowy dot. siłowni. 
- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego podziękował za oddanie 

głosu za uchwałą dot. prac przy zabytkach, pomimo wstrzymania się od głosu 
przez troje Radnych na posiedzeniu Komisji. 

- Piotr Wieland 
Radny powiedział, że umowa na siłownię nie została podpisana przez Dyrektora 
Centrum Kultury i Rekreacji tylko przez Zastępcę lub osobę pełniącą obowiązki 

Dyrektora. 
Radny wypowiedział się w kwestii wykorzystania przez Burmistrza słupów 

ogłoszeniowych i totemów multimedialnych do promocji swojej osoby. 
- Przemysław Gliński (Ad Vocem) 
Radny zaprosił Radnych na poczęstunek w ramach akcji charytatywnej 

wspieranej przez lokalną cukiernię i zadeklarował przekazanie reszty diety  
z Komisji Statutowej na WOŚP. 

Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak powiedziała, że dietę  
przekazuje na leczenie jej ucznia. 
Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak poinformowała, że do Biura 

Rady wpłynęło Postanowienie Komisarza Wyborczego w Zielonej Górze z dnia  
4 stycznia 2024 r. w sprawie podziału Miasta i Gminy Wschowa na okręgi 

wyborcze, ustalenia ich granic, numerów oraz liczby radnych wybieranych  
w każdym okręgu i dodała, że informacja jest zamieszczona w Biuletynie 
Informacji Publicznej Miasta i Gminy Wschowa. 
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20. Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej 
podziękowała Radnym za udział w obradach i zamknęła LXI Sesję Rady Miejskiej 

we Wschowie. 
 
 

 
 

  Przewodniczący 
Rady Miejskiej we Wschowie 

  

 
     /-/  Hanna Knaflewska - Walkowiak 
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